

CONCERT 音樂會 轉播精選 HIGHLIGHTS

REPEAT 重播 WED **Ξ** 2:00PM



The music of Mieczysław Weinberg is among the greatest hidden treasures of the 20th century. A close friend of Shostakovich's, Weinberg composed a prolific and powerful repertoire, including 17 string quartets and 22 symphonies. Quatuor Danel, founded in 1991, has worked closely with family members of both composers and is widely known for intimate and insightful renditions of their music. In its Hong Kong debut, the quartet performs three remarkable works by Shostakovich, Weinberg, and Tchaikovsky. The evening's finale, the first movement of Mendelssohn's String Octet in E flat major, Op. 20, features Hong Kong's own Cong Quartet, which has been closely mentored by the Danel Quartet in Europe over the years. This performance was recorded at HKU on 10 December 2023.

溫伯格的音樂被認為是二十世紀的滄海遺珠。身為蕭斯達高維契的摯友,他的 作品數量龐大,包括十七首弦樂四重奏、二十二首交響曲等。成立於1991年的法 國丹奈爾四重奏,與兩大俄國作曲巨匠的家族聯繫密切,素以透徹深入、親暱獨 特的音樂解讀而著稱。這次香港首演,他們將演奏溫伯格、蕭斯達高維契和柴可 夫斯基的三首精選作品。曾獲丹奈爾成員親自指導的香港Cong四重奏更將於 音樂會壓軸,一同演出孟德爾遜弦樂八重奏第一樂章。是次演出於2023年12月 10日錄音。

Cong Quartet Cong 四重奏 Calvin Sit

Presented by the HKU MUSE

Recorded at the Grand Hall, Lee Shau Kee Lecture Centre, The University of Hong Kong on 10/12/2023

港大繆思樂季主辦

2023年12月10日 香港大學李兆基會議中心

Web archive is available for 1 year 本節目將提供一年網上重溫